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Végei ért a szükscgmunka-siczon, 
elbocsáftottök 

a szilkségmiiiikások legnagyobb részei 
Tovább folytatják a fekvőcsarnok, a gyermekstrand 

és a barlangkápolna építését 
(A Délmagyarország munkatársától.) Csütörtö-

kön, április tizenötödikén hivatalosan véget ért a 
szükségmunkaszezon, a népjóléti ügyosztály a 
téli hónapok alatt foglalkoztatott szükségmunká-
sok legnagyobb részét elboesájtotta és beszüntette 
azoknak a munkálatoknak a legnagyobb részét, 
amelyeknél a munkanélkülieket foglalkoztatták 
eddig. 

Dr. Kemenesy Tibor népjóléti tanácsnok a 
szükségmunkák beszüntetésével kapcsolatban a 
következőket mondotta a Délmagyarország mun-
katársának: 

— Hivatalosan megszűntek a szükségmunkák, 
ez azonban nem jelenti azt, hogy a munkát min-
den vonalon megszüntettük. Azok a megkezdett 
munkálatok, amelyeknek befejezéséhez fontosabb 
közérdek fűződik, természetesen tovább folynak, 
így tovább folyik a tüdőbeteggondozö intézet fek-
vőcsarnokának építése, amelynek költségét nagy-
részt államsegélyből fedezzük, építjük a tervezett 

gycrmckslrandot, parkosítjuk a Lcchner-tercl, 
ahol még az ősszel megkezdődtek a szükséges 
előkészítő munkálatok, folyik a lourdesi barlang-
kápolna épitése is, elvégezzük azt a kevés mun-
kát is, amely a polgári repülőtér céljaira kijelölt 
területen hátra van. A tanyai munkálatok közül 
csak a röszkei járdaépítés folyik tovább. Április 
végével megszűnik a szellemi munkanélküliek 
foglalkoztatása, uj jelentkezőt már nem veszünk 
és nem is vehetünk fel, mivel az előirányzott 
összeg teljesen kimerült. 

Elmondotta még Kemenesy tanácsnok, hogy a 
munkaalapok elszámolását most állítják össze. A 
kimutatásban részletesen felsorolják majd, hogy 
milyen munkára mennyi pénz fogyott el. A hoz-
rávetőleges számitások szerint — a kimutatás 

csak két liét múlva készül el — a szükségmun-
kákra szánt összegből l'id.OOO pengőt elvesztet-
tek fel a belterületen végzett munkák és ?á.OO0 
pengői a tunyán végzett sziikségmunkák. 

Németországi agitátorok 
dolgoznak Szegeden 

Feltűnő bejelentés a közigazgatási bizottság csütörtöki ülésén — 
Német pártba akarják szervezni a Szegeden élő délvidékieket 

Súlyos mellőzés érte ismét Szegedet a rendkívüli házadómen-
lességről szóló rendeletben 

(A Déhnagyarország munkatársától.) A köz-
igazgatási bizottság csütörtökön délután tar-
totta meg dr. vitéz I m e c s György főispán el-
r ökleiével áprilisi ülését. Napirend előtt a fő-
ispán bejelentette, hogy a kormányzó dr. Széli 
Józsefet belügyminiszterré nevezte ki. Beje-
lentette a főispán, hogv Darányi Ká lmán mi-
niszterelnök vasárnap Szegeden fogja kifejteni 
kormányzati programját. 

A polgármester jelentését <lr. P á v ó Ferenc 
tb. tanácsnok ismertette. A jelentéshez dr. Tóth 
Iinrc kért szól. Az iskolai tejakció fokozottabb 
támogatását tartja kívánatosnak. 

Az árvaszék jelentését H e g e d ű s Antal 
terjesztette ''lö. ma jd dr. S a j ó Lajos főorvos 
számolt be 

Szeged egészségügyi helyzetéről. 

Elmondotta, hogy márciusban 11 szövődményes 
influenzamegbetegedést jelenlétiek, a hónap 
végére azonban az influenzajárvány teljesen 
megszűnt. Dr. Pap Itóbert legtilóbbi felszólalá-
sára bejelenti, hogy a mult évben a közkórház 
csak 

t>7 jelentkező beteg felvételét ta-
gadta meg helyszűke miatt, 

a kl inikák egvctlen sulvos beteget sem utasí-
tott el. 

Dr. P a p Róbert szólalt fel. A bejelentett 
adatot súlyosnak találja. Gondoskodni kell ár-
tól. hogy a betegek, ha szükség van rá, minden 
nehézség nélkül hozzájussanak a kórházi ápo-
láshoz. 

Dr. S z i v c s s y Lehel a közegészségügyi 
szolgálat hiányosságainak megszüntetését sür-
gette. 

Dr. S a j ó Lajos liszti főorvos ismertette ez-
után a helyzetet és a polgármester intézkedé-
se;!. A polgármesteri felterjesztésben kérték 
a belügyminisztertől a városi orvosi állások 
szaporítását. 

A rendőrség jelentését dr. J u g o v i c s Ist-
ván tanácsos mutatta be. 

A jelentéshez dr. B i e d l Samu szólalt fel. 

Felhívta a rendőrség figyelmét ar-
ra. hogy Szegeden német agitáto-

rok működnek-

akik egyénenkint keresik fel azokat, akik dél-
vidéki származásúak és akik szerepelnek a 
nyilvántartásukban. Az ugynevezeít Basch-bé-
Iyegck terjesztésére kérik fel őket és pártba 
igyekeznek őket szervezni. Hangsúlyozta, hogy 
nem egy magyar politikai párt megszervezésé-
ről van szó, hanem kifejezetten arról, hogy a 
Szegeden élő délvidékieket a németországi pari-
ba szervezzék be. 

— A konkrét eseteket — mondotta ezulán dr. 
Biedl —, amennyiben a rendőrség még nem tud-
na róluk, amit kizártnak tartok, szükség esetén 
bc fogom jelenteni. 

— Van tudomásunk róla — mondotta J ti -
g o v i c s főtanácsos, — a választ a főkapitány-
helyettes ur fogja a legközelebbi ülésen meg-
adni. 

Dr. S z e p e s s y Aladár pénzügy igazgató je-
lentéséhez dr. T ó t h Imre szólalt fel, ma jd 
dr. P a p Róbert ismertette a pénzügyminiszter-
nek a rendkivüli házadómcntességről szóló 
rendeletét, amelyben 

Szegedet ismét súlyos mellőzés érte. 

Szegednek 20 évi házadómentességet biztosit a 
rendelet, ezzel szemben lényegesen kisebb és 
kedvezőbb körülmények között élő városok 25 
—30 éves mentességet kaptak. 

A pénzügvigazgaló bejelentene, hogy a -\á-
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Claude Farrero világhírű regényének filmváltozata 
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rosnak joga van hosszabb házadómentességet 
kérelmezni. 

Dr. S z é l i Gyula indítványára kimondta a 
bizottság, hogy felterjesztést intéz a pénzügy-
miniszterhez és 

ÍM) éves házadómentességet kér a 
szegedi építkezők számára. 

K i s s Károly tanfelügyelő jelentésével kap-
csolatban <lr. S z i v c s s y Lehel az iskolák ta-
tarozását sürgette, dr. P a p Róbert a tanítói 
létszám állandó csökkentése ellen tiltakozott. 
A megüresedő lanitói állásokat következetesen 
nem töltik be. Szegeden már legalább nyolc 
megüresedett tanítói állás van. Igy riz u j ta-
nítói generáció nem tud elhelyezkedni. Kifo-
gásolja azt is. hogy a betöltésre kerülő állá-
sokat a legtöbb esetben nem szegediekkel, ha-
nem vidékiekkel töltik be. 

D. T ó l h Imre hasonló értelemben szólalt 
fel. A lerongyolt iskolák tatarozására vonat-
kozó határozatok jóváhagyása még mind ig 
nem történt meg, pedig rövidesen megkezdődik 
már a nyári vakáció. 

A közigazgatási bizottság elhatározta, lícgy 

fölir a kultuszminiszterhez az is 

kolasérelmck orvoslásáért. 

Z i l a h y K i s s Tibor gazdasági felügyelő 
mutatta ezután be a jelentését, amely szerint 
az időjárás általában nedves jelle'gü volt már-
ciusban, a lehullott csapadék 91.0' mill iméter 
volt. Ez a növények fejlődésére különösen a 
homokon jó hatással volt. de annál hátrányo-
sabb a szikes és kötöttebb földekre, ahol a ta-
vaszi kalászosok vetését nein tudták végezni. 
Igv nagyon sok gazda a tavaszi kalászosok' 
helyeit kapás növényeket vetett. Előrelátható-
lag tehát kevesbb lesz az idén a tavaszi árpá-
val és zabbal bevetett terület. Az őszi buza, 
rozs és őszi árpa azokon a területeken, ahol a 
víznek kellő lefolyása volt, igen jól fejlődött, 
sőt helyenkint az őszi rozs szárba is indult. 

— A legelők és rétek legnagyobb része viz 
alatt áll, azonban már látható, liogv azokon a 
helyeken, ahonnan a viz lefolvt, sokkal dúsabb 
a növényzet, mint a mult év hasonló időszaká-
ban volt. 

A korai gyümölcsfák, a sárga barack", az 
ő'zi barack elég jól virágoztak, csak azokon 
a fákon volt kevesebb virág, amelyeknek a 
nuilt évben igen nagy volt a termésük. 

Dr. vitéz S h v o y Ká lmán a csengelei bér-
lők helyzetét ismertette felszólalásában, 

A csengelei bérlők frtldbérct 

óriási mértékben emelte a város, ami nag\ le-
Iiangoltságot keltett. A bérlők a felemelt bérek 
megfizetésére képlelenek, pedig a fizetési kész-
ség meg lenne bennük. Kérte a polgármesteri, 
hogv vizsgálja nicg alaposan ezt a kérdési. Ki-
fogásolja. hogy a késedelmes fizetőket rögtön 
a tiszti ügyészség veszi kezelési,e. Ajánlatosabb 
lenne, ha a város előbb közigazgatási utón ki-
s érc Iné meg a hátralékok behajtását. A bérlők 
nem a főügyészre panaszkodnak, hanoin ur 
ügyészség egyik tisztviselőjére, aki briiszk 
magatartást* tanúsít velük szemben. Ilyen 
tisztviselők lehetetlenné teszik a hatósági jó-
indulat érvényesülését. 

Dr. S i m k ő Elemér válaszolt Shvoy Kál-
mán felszólalására. Az ügyészség fizetési fel 
szólilásai semmiféle költséggel nem járnak. 
Az iigvészség nagy kíméletei lanusit. Még az 
őszi iK'rhátralékokat sem perelte. Ami a liszt-
viselők elleni panaszokat illeti, kijelenti, hogy 
azok alaptalanok. Egy fél évvel ezelőtt moriiít 
fei ilyen panasz ellene, azóta állandóan figyeli, 
de semmi olyant nem tapasztalt hivat tli >nü-
ködésében, ami igazolná a panaszt. 

A polgármester bejelenti, hogv a bérek eme-
lt setől jelentést kér a gazdasági ügvoszlálv-
tól. 

Végül az állategészségügyi jelentési h'allgat-
la meg a bizottság. 


